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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 15. december 
2009 stillet følgende spørgsmål nr. 117 (Alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet 
er stillet efter ønske fra Bente Dahl (RV).

Spørgsmål 117:

”Vil ministeren oplyse, hvorfor det tager så lang tid med EFSA’s undersøgelse af 
bisphenol-A i forlængelse af folketingsflertallets afgørelse vedrørende forbud mod 
stoffet i sutteflasker?”

Svar:

I efteråret 2008 bad jeg EU’s fødevareautoritet EFSA om at igangsætte yderligere 
undersøgelser af bisphenol A’s eventuelle skadelige virkninger, og nye, omfattende 
dyrestudier er netop sendt til vurdering i en EFSA-arbejdsgruppe. 

Arbejdsgruppen består af 8 eksperter, der er gået i gang med vurderingsarbejdet. Det er 
en omfattende undersøgelse med en rapport på flere tusinde sider, som eksperterne nu er 
i gang med at vurdere, hvilket har betydning for den tid, det tager, før den endelige 
vurdering er klar. Vurderingen forudses at være færdig i 2010, og jeg har fået oplyst, at 
vurderingen ventes færdig til maj.
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